
Zápisnica 
z 15. pracovného stretnutia III. komory Snemu SAV konaného 5. 5. 2015 od 13.30. 

 
Prítomní: členovia podľa prezenčnej listiny 

 

 

Program 

 

1. Otvorenie 

2. Vyjadrenie sa k návrhu III OV P SAV na rozdelenie zadržaných prostriedkov rozpočtu na rok 

2015 

3.  Rozličné 

4. Záver 

 
 
Informácie k jednotlivým bodom programu: 
 
K bodu 1 
 
14. pracovné zasadnutie III. Komory otvorila jej predsedníčka Zuzana Kusá. Privítala členov Komory, 
poďakovala im za ochotu v krátkom čase sa opäť stretnúť a pristúpila k bodu 2. 
 
K bodu 2 
 
Predsedníčka III. komory priblížila návrh III OV P SAV na rozdelenie zadržaných mzdových 
prostriedkov ústavov. Pripomenula, že návrh je opísaný v zápisnici zo 14. pracovného stretnutia 
Komory a tiež v mailovej korešpondencii s členmi komory. Po krátkej diskusii sa na jej návrh pristúpilo 
k hlasovaniu o podpore návrhu III. OV P SAV. 
Podľa výsledkov hlasovania III. komora jednohlasne podporila návrh III. P SAV na prerozdelenie 
zadržaných mzdových prostriedkov ústavov v rámci III. OV. 
 
K bodu 3 
V rámci bodu Rozličné bolo otvorených niekoľko tém.  
Miroslav Pekník položil otázku, aké sú nové informácie vo veci transformácie a legislatívneho procesu 
(VVI). Z. Kusá informovala o stanovisku P SAV zverejnenom na stránke SAV, ktoré vyjadruje obavy 
z pravdepodobného neschválenia návrhu zákona o VVI v tomto roku. Z. Bartošová uviedla, že 
v Slovenskom rozhlase odznelo vyjadrenie predsedu SAV, že neprijatie zákona o VVI môže ohroziť 
čerpanie štrukturálnych fondov. Z. Kusá tiež uviedla, že predsedníčka Snemu SAV mieni zvolať výbor 
snemu a zvážiť na ňom možnosť pripojiť sa k zverejnenému stanovisku predsedníctva. Sama za 
prípadné pripojenie sa k stanovisku P SAV nebude hlasovať. V následnej diskusii odzneli výhrady 
k štylistickej a obsahovej stránke zverejneného stanoviska. Bolo pripomenuté, že podobné materiály, 
ktoré reprezentujú stanovisko k vednej politike, majú byť prediskutované v Sneme SAV. Členovia 
komory ďalej odporučili, aby bola informácia o stanovisku P SAV vzatá na vedomie bez odporúčania 
ďalšieho postupu.  
Lucia Adamová pripomenula problematiku alternatívneho financovania výkonnejších jednotlivcov 
a pracovísk SAV, ktorá bola otvorená na 14. pracovnom zasadnutí III. komory D. Magdolenom a Z. 
Bartošovou, a ktorá by nemala zapadnúť. Oba návrhy: (a) návrh zaviazať predsedníctvo, aby hľadalo 
možnosti odmeňovania najlepších pracovníkov/pracovísk, ktoré by nezasahovali do mzdových 
prostriedkov/rozpočtov ústavov a (b) návrh zriadiť pri SAV nadáciu získavajúcu externé zdroje, 
z ktorej prostriedkov by boli navyšované mzdy najlepších pracovníkov, boli prediskutované a uznaná 



ich dôležitosť s tým, že prijatie prvého (a) návrhu by malo byť ideálne zohľadnené už v zásadách 
rozdeľovania rozpočtu na rok 2016. Diskusia bola uzavretá odporúčaním, aby do najbližšieho 
zasadnutia III. komory boli oba návrhy dopracované, aby sa komora mohla k nim vyjadriť a žiadať 
snem o ich podporu.   
V diskusii sa tiež otvorila téma návrhu Etického kódexu. Z. Kusá informovala, že požiadala D. Gálika 
o zaslanie dôvodovej správy k novej verzii kódexu. Zatiaľ nebola poslaná. V diskusii odznelo viacero 
podnetov. Z. Bartošová upozornila na potrebu doplniť Etický kódex v časti týkajúcej sa riešenia 
sporov v organizáciách SAV o inštitút etickej subkomisie na úrovni OV. V Etickom kódexe by sa tak 
ustanovila chýbajúci stredný organizačný článok na riešenie etických sporov. V diskusii odznela aj 
pripomienka, že Etický kódex SAV nemá suplovať zákonník práce a ani etické kódexy jednotlivých 
disciplín. Z. Kusá pripomenula, že členovia snemu dostanú sumár pripomienok ku kódexu pred 
zasadnutím snemu a budú sa môcť na komore vyjadriť ku konkrétnym pripomienkam.  
 
 
K bodu 4 
Predsedníčka komory poďakovala prítomným za účasť a obetavosť  
 
 
 
V Bratislave  5. 5. 2015 
 
 
 
Zapísal: Ján Palkovič     overila: Zuzana Kusá 
 
  


